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STATENCOMMISSIE CULTUUR EN WELZIJN 
 
Verslag van de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 19 oktober 2005 
in het provinciehuis te Assen. 
 
 
Aanwezig: 
 
W.H. Kuiper (voorzitter) 
H. Beerda (PvdA) 
mevrouw W.F.C. Dirks (GroenLinks) 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
E. Hemsteede (PvdA) 
H.G. Idema (PvdA)  
K. Jonker (CDA) 
mevrouw H. Kempe-Foekens (ChristenUnie) 
C. Kloos (Drents Belang) 
mevrouw N. Nieuwenhuizen (OPD) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
J.G. van Pijkeren (Fractie De Jong)  
G. Roeles (VVD) 
J.P. Sluiter (D66) 
mevrouw G.H. Smith-Bults (GroenLinks) 
mevrouw G. Timmer-Rijkeboer (D66) 
H. Zomer (CDA) 
J. Zweens (PvdA) 
 
 
Voorts aanwezig: 
 
mevrouw A. Haarsma (PvdA, gedeputeerde) 
J. Bos (commissiegriffier) 
 
 
Met kennisgeving afwezig: 
 
W.A.R. Boer (PvdA) 
G.A.W. Fonk (VVD) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
J. Oving (CDA) 
A. Wendt (ChristenUnie) 
 
 
1. Opening 
 
De VOORZITTER opent de vergadering.  
 
2. Mededelingen 
 
De VOORZITTER deelt mede dat de heer Schaap niet aanwezig is vanwege een bezoek aan Nigeria. 
Bericht van verhindering is ontvangen van de heren Boer, Fonk, Oving en Wendt en van mevrouw 
Mastwijk. 
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De commissie is door I2D gepolst voor een busreis op 23 november van 11.00 uur tot 18.00 uur langs 
de verschillende samenwerkingspartners bij de interculturalisatie van het vrijwilligerswerk. 
 
Mevrouw PANNEKOEK vindt het programma, inclusief commissievergadering en andere afspraken, 
nogal vol worden. 
 
De heer ZOMER stelt voor I2D te verzoeken om de reis wat in te korten. 
 
De heer BEERDA wijst erop dat veel leden van de commissie de overtuiging hebben dat de stekker eruit 
moet bij I2D. Welk nut heeft deze busreis in dat licht bezien? 
 
De heer SLUITER vindt het erg verstandig van I2D om contact met de commissie te zoeken. De aard en 
duur van het programma roepen de vraag op of de commissie zo het beste geïnformeerd raakt over I2D. 
 
De VOORZITTER stelt voor om met I2D in gesprek te treden voor de praktische uitwerking van deze 
reis. 
 
Mevrouw SMITH vindt de reis op zich een goed idee, maar wijst op de lengte van het programma. 
 
3. Vaststelling van de agenda 
 
De agenda wordt conform het ontwerp vastgesteld. 
 
4. Verslag vergadering 14 september 2005 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN wijst erop dat zij in het verslag zegt dat het jaarverslag van Enova voor het 
jaar 2004 uit niet meer dan vier kantjes bestaat. De directrice van Enova heeft inmiddels gemeld dat er 
wel degelijk een volledig jaarverslag naar de provincie is gestuurd. 
 
De heer ZOMER is van mening dat een van zijn opmerkingen verkeerd in het verslag terecht is geko-
men. Hij verzoekt de commissie om in te stemmen met een tekstwijziging. Deze opmerking was immers 
anders bedoeld dan nu in het verslag staat. 
 
Het verslag wordt conform het ontwerp, en met inachtneming van de tekstwijziging, vastgesteld. 
 
5. Ingekomen stukken 
 
Mevrouw SMITH is blij met de onder A.1. ingekomen brief van gedeputeerde staten (GS) over het on-
derzoek naar het voorkomen van voortijdig schoolverlaten. Worden provinciale staten (PS) betrokken bij 
de conferentie in december over dit onderwerp? 
 
Mevrouw HAARSMA zegt dat het onderzoek de juistheid van de ingeslagen weg benadrukt bij het op-
lossen van deze problematiek. De conferentie op 14 december gaat over onderwijs, arbeid en de on-
derwijskennisinfrastructuur. Daarbij komt dit onderwerp prominent op de agenda. 
 
Mevrouw SMITH zegt dank voor de brief onder A.2. over de afhandeling van het IVOM. Het is goed dat 
er een substantieel bedrag is overgebleven om de hospices in Drenthe blij te maken. 
De ingekomen stukken worden verder voor kennisgeving aangenomen. 
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6. Rondvraag 
 
Mevrouw PANNEKOEK vraagt naar het hoe en waarom van de onder B.4. binnengekomen brief van de 
Stichting Welzijn Doven Drenthe over de productbegroting. In het verslag van 15 juni 2005 staat immers 
dat de gedeputeerde zegt dat het RPCP (Regionaal Patiënten Consumenten Platform) de stichting moet 
faciliteren bij het opzetten van een goede productbegroting. 
 
Mevrouw HAARSMA is eveneens verbaasd over deze brief. Het RPCP wil en kan de zaken behartigen 
van deze stichting. De Stichting Welzijn Doven kiest er voor om een en ander zelf af te handelen. De 
inspanningen die deze stichting moet verrichten om aan het geld te komen, is echter volstrekte waanzin. 
Dit wordt met directe ingang gewijzigd. 
 
Mevrouw SMITH heeft bij bijna alle instellingen en organisaties die van de provincie een subsidie krijgen 
een enquête uitgezet over de nieuwe ASV. Wellicht dat deze brief gezien moet worden als een reactie 
daarop. 
 
De heer BEUMERS wijst erop dat deze stichting een bijzondere en kwetsbare groep betreft. Hoe kan 
het overigens dat allerlei adviescommissies zonder meer betaald worden, zonder de verplichting, een 
begroting op te maken en in te sturen? Zijn de kosten van inzet hierbij van een grote organisatie zoals 
het RPCP niet veel te hoog? Overwogen moet worden om deze stichting een verhoging van hun sub-
sidie aan te laten vragen, van € 8.000,-- naar € 13.000,--, om deze kosten te betalen. 
 
Mevrouw HAARSMA wijst erop dat met de toezegging van zo-even dit probleem is opgelost. 
 
De heer BEUMERS vindt het van belang dat de stichting meer financiële ruimte krijgt om dit zelf te rege-
len. 
 
Mevrouw PANNEKOEK stelt enkele vragen over het probleem van het voortijdig schoolverlaten. Omdat 
het voorbereidend middelbaar beroepsonderwijs (vmbo) het grootste probleem vormt, is twee jaar gele-
den met 400 leerbanen begonnen bij het MKB-Noord met 280 leerwerktrajecten bij het vmbo als doel-
stelling. Naar zeggen van het MKB-Noord wordt die doelstelling niet gehaald. Is de gedeputeerde hier-
van op de hoogte? Zo ja, waarom weten de PS daar niets van? Dit komt toch neer op een wijziging van 
de criteria en doelstellingen voor het MKB-Noord? Wordt het geen tijd om na te denken over een andere 
aanpak? 
 
Mevrouw HAARSMA onderschrijft de problematiek bij het vmbo. In samenwerking met de heer Schaap 
wordt permanent bekeken hoe dit lastige knelpunt op te lossen valt. In gesprekken met bestuurders uit 
Groningen en Zuidoost-Drenthe is wederom gesignaleerd dat men er niet uitkomt. Het grote probleem is 
de ketenaanpak binnen het vmbo in relatie tot het bedrijfsleven. In SNN-verband  
(Samenwerkingsverband Noord-Nederland) is Sociaal-Economische Adviesraad voor Nederland 
(SEAN) gevraagd hoe het probleem van de doorlopende leerlijn van vmbo-mbo-hbo vastgelegd moet 
worden in de Noordelijke en Drentse onderwijsagenda. Over het advies van SEAN wordt binnenkort 
gesproken in de commissie-EZ van het SNN. 
 
Mevrouw PANNEKOEK wijst erop dat de genoemde leerwerktrajecten bedoeld waren voor die kinderen 
die liever met de handen werken. Dit lukt dus blijkbaar niet. Daarvoor is echter geld beschikbaar gesteld. 
Waarom horen de staten dit vervolgens niet? 
 
Mevrouw HAARSMA antwoordt dat de verbinding met het bedrijfsleven op dit vlak niet tot stand komt. 
Dat blijkt heel lastig en complex in de praktijk. Het is overigens bekend dat ook de leerbanen van de 
rijksoverheid voor geen meter lopen. Provincie noch arbeidsmarkt bieden hierbij direct een oplossing.  
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Aan ad hoc-plannen is overigens geen gebrek. Het ontbreekt echter veelal aan samenwerking. De in-
spanningen zijn dan ook gericht op stroomlijning van dit alles. Voor het betrekken van de staten bij deze 
problematiek kan de conferentie op 14 december dienen. Op die dag wordt het probleem inclusief aan-
pak gepresenteerd. 
 
Mevrouw PANNEKOEK wijst erop dat over deze problemen niets staat in de tussenrapportage over de 
begroting. Waarom wordt niet gemeld dat de inzet van 280 leerwerktrajecten niet wordt gehaald? 
 
Mevrouw HAARSMA legt uit dat het college druk bezig is, zowel in SNN-verband als met de provinciale 
onderwijsagenda. Een en ander zal op de conferentie van 14 december 2005 gezamenlijk aangeboden 
worden. Hopelijk zijn dan alle cijfers en gegevens paraat. 
 
De heer HEMSTEEDE is bekend met de nodige experimenten in het vmbo. Sommige instellingen gaan 
daar toch goed mee om? Of is alles mislukt? 
 
Mevrouw HAARSMA stipt aan dat het accent bij het onderzoek, samen met de Regionale Meld- en  
Coördinatiecentra (RMC's), op het vmbo ligt. Juist omdat er als gevolg van het ad hoc-beleid verschil-
lende resultaten te zien zijn, is van een volledige mislukking geen sprake.  
 
De heer BEUMERS wijst erop dat de school De Pasvorm van het Drenthe College in Coevorden sinds 
de herfst gesloten is. Kan het college hierop actie ondernemen? 
 
Mevrouw HAARSMA adviseert de heer Beumers hierover contact op te nemen met de gemeenteraad 
van Coevorden. 
 
De heer ROELES herinnert eraan dat in de commissievergadering van januari 2005 is voorgesteld om 
het rapport over De Buitenplaats naar voren te halen. Hoe voortvarend is het college hiermee aan de 
slag gegaan? Kan het rapport uiterlijk bij de voorjaarsbegroting van 2006 behandeld worden? 
 
Mevrouw HAARSMA merkt op dat dit onderwerp de portefeuille van de heer Schaap betreft. Spreekster 
weet echter dat het college, in samenspraak met de gemeente Tynaarlo en De Buitenplaats, opdracht 
heeft gegeven aan Berenschot Groep BV om te onderzoeken of er sprake is van een realistisch be-
staansrecht voor De Buitenplaats. Het rapport zal eind van het jaar 2005 gereed zijn. 
 
De heer HEMSTEEDE wijst erop eerder gevraagd te hebben wanneer het rapport in te zien was. De 
heer Schaap sprak toen van september. Als in januari gevraagd wordt om haast te maken, kan dat toch 
geen jaar duren? 
 
Mevrouw HAARSMA herhaalt niet meer te weten dan dat het rapport eind 2005 gereed is. Voor meer 
informatie moet de commissie zich de volgende vergadering tot de heer Schaap wenden. 
 
Mevrouw TIMMER heeft gehoord dat de commissie die de winnaar bepaalt van de eens in de drie jaren 
uit te reiken Cultuurprijs sinds de uitreiking in 2004 niet meer bij elkaar is geweest. Ook zouden er een 
aantal vacatures zijn ontstaan en ontbreekt het aan een voorzitter. Wat is de voortgang van de werk-
zaamheden van deze commissie? Moet de commissie niet zo spoedig mogelijk weer tot het juiste aantal 
mensen worden aangevuld? 
 
Mevrouw HAARSMA maakt duidelijk dat in het jaar 2004 de nieuw gekozen werkwijze positief is geëva-
lueerd. Vervolgens is Kunst&Cultuur Drenthe gevraagd om mee te denken over een bredere opzet. De 
vacatures worden zo snel mogelijk ingevuld. 
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Mevrouw TIMMER vindt dat een situatie van drie vacatures en het ontbreken van een voorzitter om snel 
handelen vraagt. 
 
Mevrouw HAARSMA is het daarmee volstrekt eens. Naar verluidt is er zicht op een nieuwe voorzitter. 
 
7. IPO-aangelegenheden 
 
Mevrouw PANNEKOEK beveelt als deelnemer aan de IPO-ledenvergadering de commissieleden de 
enquête over de jeugdzorg aan. Om die vergadering meer bij het beleid te betrekken, wordt bij twee 
onderwerpen gewerkt met een rapporteursgroep die onderzoekt voor en adviseert aan het dagelijks 
bestuur van het IPO. Bij onvoldoende respons op de enquête zal waarschijnlijk besloten worden om 
enkele punten bilateraal met de statenleden te bespreken. Het onderwerp is het functioneren van en 
knelpunten bij het jeugdzorgbeleid van de provincie. 
 
8. Statenstuk 2005-202, Nota van aanbieding Begroting 2006 
 
De heer VAN PIJKEREN vindt het jammer dat er weinig tijd is vrijgemaakt voor behandeling van deze 
begroting. 
De beleidsvoornemens in de beleidsbegroting stemmen tot tevredenheid. Bij programmapunt 8.06 staat 
wat vrijblijvend dat er gesprekken zullen plaatsvinden met Bureau Jeugdzorg Drenthe. Dit lijkt wat ma-
gertjes. Kan hierop niet gedetailleerder worden ingegaan in de begroting? 
Het stimuleren van sportdeelname met € 600.000,-- is verheugend. Eerder is ervoor gepleit om gezien 
het overgewicht en bewegingstekort van de Drentse jeugd hier iets aan te doen. Waar komt echter de 
dekking voor dit bedrag vandaan? Dat is in de begroting niet te vinden. 
Over programma 8.7 wordt gesteld dat de investeringen in de Drentse jeugd al jarenlang achterblijven 
bij het Europese gemiddelde wat betreft onderwijs. Gelukkig wordt hier door de provincie aan gewerkt. 
Bij programma 8.10, de Parels van Drenthe, wordt het Drents Plateau bijzonder gewaardeerd. Zij vervul-
len als intermediair een belangrijke rol op het gebied van het cultureel erfgoed. De geïntegreerde uitvoe-
ring van rijks-, provinciale en gemeentelijke taken inzake monumentenzorg, archeologie, geschiedenis, 
musea en welstandstoezicht verdient uitbreiding door aansluiting van aanverwante instellingen bij het 
Drents Plateau, inclusief extra aandacht en eventueel middelen voor Drentse musea en monumenten. 
Verval van cultuurhistorisch belangrijke gebouwen moet voorkomen worden. Dat vereist speciale aan-
dacht. 
In het woud van gegevens van de financiële begroting komt de controletaak van een statenlid meer 
overeen met een partijtje scrabble. De begroting moet dan ook veel overzichtelijker en gedetailleerder 
worden gepresenteerd, ook gezien de tijd van aanlevering. De taakstellende taak van de provincie houdt 
mede in dat gedetailleerd op de begroting wordt ingegaan. Een oordeel over de begroting is momenteel 
onmogelijk. De Fractie De Jong moet een verantwoordelijkheid op zich nemen die niet waargemaakt 
kan worden. Wellicht kan de begroting in de volgende commissievergadering behandeld worden en in 
de statenvergadering van december. 
Aan de voorliggende begroting kan geen goedkeuring worden verleend. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN schuift de opmerkingen over de financiële begroting door naar de Staten-
commissie Bestuur, Financiën en Economie (BFE). 
De opzet van de begroting is schematischer dan die van het vorige jaar. Daardoor wordt het moeilijker 
om begrotingen te vergelijken. Doelstellingen en meetpunten zijn echter beter terug te vinden dan voor-
dien. Niet alle doelstellingen zijn echter duidelijk geformuleerd in termen van maatschappelijk te berei-
ken doelen of subdoelen. Zo lijkt het ontwikkelen van een strategisch beleidskader op bladzijde 138 
meer een middel dan een doel. Soms is een doel niet meer dan een kreet, bijvoorbeeld culturele antro-
pologie, ongekend talent of beeldvorming. De subdoelen zijn wat uitgebreider. Hier en daar worden ook 
indicatoren aangeven. Als bij een nulmeting cijfers ontbreken, is dit niet erg nuttig. Het noemen van 
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streefwaarden is goed, al zijn die moeilijk inhoudelijk te toetsen. Een vergelijking met de begroting 2005 
of 2004 moet meer in het algemeen mogelijk zijn. 
Op bladzijde 109 staat dat het Onderzoeksbureau Cultuur, Welzijn en Zorg in 2006 organisatorisch 
wordt ingebed in de provinciale organisatie. De financiële vertaling daarvan is niet terug te vinden, ook 
niet in de Productenraming onder de apparaatskosten te vinden op bladzijde 182. In de Begroting 2006 
staat het onder 3.8.002. 
Op bladzijde 140 staat dat alle oude subsidieregelingen zijn ingetrokken en zijn of worden vervangen 
door bij het nieuwe beleid passende regels. Met de nieuwe Algemene subsidieverordening (ASV) zou er 
transparantie en overzichtelijkheid komen. Betekent dit toch weer nieuwe subsidieregels? Positief is dat 
de Stichting Paardrijden Gehandicapten Westerbork en de Stichting Welzijn Doven Drenthe hun subsi-
die behouden. 
Op bladzijde 144 is sprake van indicatie en doorverwijzing van jeugdhulpvragen. Er moet minder door-
verwezen worden naar Bureau Jeugdzorg en er moet meer in lokale netwerken opgevangen worden. 
Wat is hierbij het financiële plaatje? Dit gaat toch geld kosten? 
Op bladzijde 147 wordt duidelijk dat wat betreft werken en leren nog veel vast te stellen is aan nulmetin-
gen en streefwaarden. Over wonen en leefomgeving, op bladzijde 150, is het goed dat er een meld-
structuur komt voor huiselijk geweld. Betekent dit ook één loket? 
Over de voorzieningenniveaus staat op bladzijde 152 dat de positie van minder mobiele doelgroepen bij 
het openbaar vervoer meer aandacht krijgt. Wordt dat bereikt met 24 deelnemers in een training of met 
andere maatregelen? 
Op bladzijde 154, het programma participatie, staat dat er een laagdrempelige meldstructuur moet ko-
men voor discriminatie. Waar wordt die ondergebracht? Waar komt de nulmeting van 35 klachten van-
daan? 
Is het niet mogelijk om een nulmeting aan te geven voor de kijk- en luistercijfers van RTV Drenthe? 
Waarom vertonen de streefcijfers op bladzijde 161 geen opgaande lijn, gezien de hoge subsidie? 
 
De heer BEUMERS tekent aan dat de clubs die kleine bedragen aan subsidie ontvangen in het alge-
meen worden gefaciliteerd door STAMM. Scouting lijkt daarbij buiten de boot te vallen. Die valt toch niet 
onder jeugdzorg? 
Er bestaat geen begrip voor het opdelen en verknippen van de pot voor sociaal-culturele ontwikkeling 
van € 845.000,--. Die wordt besteed aan opgroeien, wonen en leefomgeving, participatie en werken en 
leren. Hierover moet duidelijkheid komen. 
 
De heer SLUITER wenst zich een begroting die na lezing geen vragen overlaat. De huidige, op dat vlak 
matige begroting is weinig informatief en roept soms juist vragen op. Bij werken en leren, bladzijde 148, 
programmapunt 8.07 gaat het bij de subdoelen over versterking van ouderenparticipatie als voorwaarde 
voor betere leerprestaties van Molukse leerlingen. Uit de begroting wordt niet duidelijk of dit via de weg 
van I2D of een andere weg gaat. Bij programmapunt 8.08, over leefomgeving, staat dat voor het nog te 
ontwikkelen programma voor een kwalitatief goed en bereikbaar voorzieningenniveau voor wonen, wel-
zijn, cultuur en onderwijs de streefwaarden in het jaar 2006 worden bepaald. Wat zijn daarbij de uit-
gangspunten en de toetsingskaders? Bij cultuureducatie, op bladzijde 168, over de Parels van Drenthe, 
gaat het over het primair onderwijs met een regierol voor de provincie. De streefwaarde is om 100% van 
deze scholen te bereiken in het jaar 2008. Hoe wordt dat doel vervolgens bereikt? Gaat de provincie de 
scholen een programma aanbieden? Gaat het over het Drents cultureel erfgoed, muziekeducatie en 
cultuureducatie? 
 
Mevrouw KEMPE complimenteert het college met programma 8 van de begroting voor 2006. De presta-
ties en gegevens zijn in het algemeen goed en duidelijk vertaald naar doelen en subdoelen. Op bladzij-
de 152 staat echter dat de positie van minder mobiele doelgroepen meer aandacht verdient. Hoe wordt 
dat vervolgens ingevuld? De begroting roept meer van dergelijke vragen op. 
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De bijeenkomst van 5 oktober over jeugdzorg en het concept-Uitvoeringsprogramma opgroeien 2006 is 
jammer genoeg zonder opgaaf van reden doorgeschoven. Doel van de bijeenkomst was om de staten 
van het begin af aan hierbij te betrekken. Dat lijkt dus mislukt. 
De nieuwe Wet op de jeugdzorg is sinds 1 januari van kracht. Er zijn geluiden te horen dat de ketensa-
menwerking problemen gaat opleveren. Kan de gedeputeerde hierover iets zeggen? Hoe staat het met 
de convenanten met de gemeenten, de wachtlijsten en de ketenaanpak op zich? 
De nota Zorg in perspectief is in september 2004 vastgesteld. Nadat het college het geen goed idee 
vond om hierbij met jaarprogramma's te werken, is voorgesteld om een resultatendag te organiseren. 
Wanneer wordt op die toen zinvol genoemde suggestie ingegaan? 
De tussentijdse rapportage 2005 vermeldt over het functioneren in het eerste halfjaar van de ASV dat er 
niet alleen honderden subsidies zijn verstrekt, maar ook veel aanvragen zijn geweigerd, meestal op 
grond van beleidsinhoudelijke regels. Kan meer inzage verschaft worden in de oorzaak van de grote 
hoeveelheid afwijzingen? 
 
Mevrouw SMITH vindt de begroting 2006 goed in lijn liggen met de Voorjaarsnota, waar de fractie van 
GroenLinks overigens tegen heeft gestemd. 
De saldireserves zijn in het jaar 2009 op, zodat er geen geld op de plank blijft liggen. Nu het college al 
het geld beschikbaar heeft, is er voor PS geen vrije bestedingsruimte in de komende jaren voor leuke of 
noodzakelijke voorstellen. Dat was toch niet de bedoeling? Overigens zal in de Statencommissie BFE 
worden ingegaan op de wijze van omgang met de reserve voor flexibel beleid. 
Bij de kerngegevens op bladzijde 9 valt te lezen dat er 198.000 huishoudens zijn rond bijstandsniveau 
en sociaal minimum. Hier lijkt een komma vergeten. Inhoudelijk ziet programma 8 er goed uit in vergelij-
king tot andere programma's met duidelijke doelen, indicatoren, nulmeting en streefwaarden. De nota 
Mensen in het middelpunt en de Cultuurnota, beide uitvoerig besproken, maken dat er weinig verassin-
gen in de nota vallen te lezen. 
Op bladzijde 138 staat dat er voor 1 juli 2007 een rapportage komt over Mensen in het middelpunt. Dan 
kan goed ook een inhoudelijke evaluatie plaatsvinden. 
Op bladzijde 145 valt te lezen dat met gerichte activiteiten wordt gestimuleerd dat jeugdigen, vooral in 
de kwetsbare groepen, meer aan sport gaan doen. GS stelt geen drie ton, maar liefst zes beschikbaar 
voor de BOS-regeling (buurt, onderwijs en sport). Komt de overige drie ton van het Rijk of uit een onbe-
kend potje? Het zou goed zijn om een fonds op te richten waaruit geput kan worden voor kinderen uit de 
kwetsbare groepen voor clubcontributies en sportkleding. Hierop zal later teruggekomen worden. 
Bij het programma werken en leren komt er in het jaar 2006 een provinciale beleidsvisie voor de aanpak 
van onderwijsachterstanden. Het onderzoek van Bureau Sardes vormt hierbij het beginpunt. De staten 
moeten bij deze visie betrokken worden. 
Op bladzijde 154 staat als missie dat het belangrijk is dat iedere inwoner van Drenthe, ongeacht leeftijd, 
sekse, handicap, (etnisch-)culturele achtergrond en sociale klasse optimaal kan meedoen in de samen-
leving. Op het vlak van de armoede wordt de quickscan van STAMM afgewacht, onder meer met het 
oog op de voedselbanken. Hierbij moet snel actie ondernomen worden, ook gezien de cijfers van het 
onderzoeksbureau en de contacten met voedselbanken in Midden-Drenthe. Armoede verdient al enige 
tijd de aandacht van de fractie van GroenLinks. Dat de fractie van de PvdA dit initiatief met een persbe-
richt tracht over te nemen, dat niet eens aan de fractie van GroenLinks is toegestuurd, stemt de fractie 
niet gelukkig. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN wijst erop dat de fractie van de OPD als eerste het idee van voedselban-
ken naar voren heeft geschoven, namelijk bij de algemene beschouwingen. Hoe meer aandacht hier-
voor, hoe beter. 
 
Mevrouw SMITH legt uit de voedselbanken al bij de Voorjaarsnota en de algemene beschouwingen 
naar voren te hebben gebracht. Armoede moet echter in zijn totaliteit worden aangepakt. De verkregen 
ambtelijke steun maakt het mogelijk dat de fractie van GroenLinks binnenkort met een initiatiefvoorstel 
komt inzake armoede. Zorgvuldige ontwikkeling daarvan kost tijd. De fractie van de PvdA had dan ook 
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beter wel contact kunnen zoeken. Alle samenwerking is welkom bij het bestrijden van de armoede in 
Drenthe. In de komende statenvergadering zal waarschijnlijk een motie worden ingediend door de frac-
tie van GroenLinks over dit punt. 
Participatie van de jeugd bij beweging heeft ook alles te maken met voeding. De fractie van het CDA 
heeft hierop gewezen in een overigens minder gelukkige nota. Ook op dit vlak komt een voorstel van 
GroenLinks, wat de woordvoerders van de CDA-fractie reeds is meegedeeld. 
Op de bladzijden 160 en verder gaat het onder meer over de gemeentebibliotheek. De daarbij vermelde 
aantallen zijn toch percentages en geen absolute aantallen? Hierbij worden afrekenbare cijfers node 
gemist. De PBC doet immers meer dan alleen Al@din. Hoe staat het met de door de heer Schaap toe-
gezegde musealijst? 
Op bladzijde 164 wordt gesproken over een onderzoek naar de culturele infrastructuur. Wat is daarbij de 
stand van zaken? 
Bij de professionele podiumkunsten blijft waarschijnlijk een klein bedrag over nadat Dat D'art zich blijk-
baar heeft opgeheven. 
Op bladzijde 167 staat dat er een bureau wordt opgericht voor de gehandicaptensport. Mogen de staten 
eerst het onderzoek dat daaraan ten grondslag ligt ontvangen? 
In het persbericht van GS over de begroting 2006 staat dat het college € 62.000,-- vrijmaakt voor het 
ontwikkelen van een structuur waarmee de inwoners van Drenthe meer invloed op hun leefomgeving 
kunnen uitoefenen. Wat moeten de staten zich hierbij voorstellen? 
De fractie van GroenLinks heeft een enquête uitgezet onder organisaties en instellingen over de nieuwe 
ASV. Hierop wordt binnenkort teruggekomen, samen met de fractie van D66. 
 
Mevrouw PANNEKOEK beperkt zich tot de stimulering van het vrijwilligerswerk. In de tussentijdse eva-
luatie staat waar het geld vandaan komt en dat de nu nog beschikbare drie en een halve ton naar ver-
wachting in 2005 zal worden besteed. Waarom wordt in de evaluatie dan niet vermeld voor hoeveel er 
reeds is besteed? Dit gigantische bedrag roept immers de vraag op of dit aan het einde van het jaar 
inderdaad op is. Zo niet, moet het dan terug naar het Rijk? Al gedurende twee jaar worden er bedragen 
op deze post doorgeschoven naar het volgende jaar. De staten hechten veel waarde aan het vrijwilli-
gerswerk en vooral aan de mantelzorg. De begroting is op programma 8 opvallend duidelijker dan op 
andere beleidsvelden, met streefwaarden en (toegezegde) nulmetingen. Bladzijde 155 laat echter zien 
dat alleen bij het vrijwilligerswerk een streefwaarde ontbreekt. Bovendien zijn in de productbegroting op 
bladzijde 107 de kolommen verschoven. Op dit beleidsveld moet een duidelijker sturing plaatsvinden. In 
de provincie vraagt iedereen zich af of dit niet beter kan. Doet de provincie iets verkeerd? Is men niet op 
de hoogte van de regeling? De ambitie om de zaken anders aan te pakken wordt dan ook node gemist. 
 
De heer JONKER vindt de aangebrachte wijzigingen ten opzichte van het vorige begrotingsjaar niet 
gering. De ambtenaren worden bedankt voor het vele voorbereidende werk, alsook voor de bereidwillige 
beantwoording van de vele vragen. 
De andere "outfit" van de begroting is even wennen. De gevolgde cursus is echter zinvol gebleken. Het 
is moeilijk om vergelijkingen te maken met de voorgaande twee begrotingsjaren. Er bestaat echter be-
grip voor de gewijzigde opzet. 
Tevens is moeilijk vast te stellen wat nieuw beleid is. Bij behandeling van de cultuurnota is besloten om 
te komen tot één Huis van de Drentse taal, een fusie van de Stichting Drentse Taol en Het Drentse 
Boek. Wat is de stand van zaken op dit vlak? 
Het Sociaal Cultureel Planbureau (CPB) heeft onderzoek gedaan naar de effecten van het Actieplan 
cultuurbereik over de periode 1999-2003. De uitkomsten zijn niet echt positief. GS hebben een onder-
zoek aangekondigd naar de effecten in Drenthe. Indien die niet positiever uitvallen, moet de inzet van de 
middelen heroverwogen worden. 
Het bedrag dat het college voor de BOS-impuls ter beschikking stelt, is een goede zaak. Is deze rege-
ling tijdelijk of loopt die een aantal jaren door? Hopelijk komen er genoeg aanvragen om de middelen 
goed te benutten. 
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De voorliggende begroting is een kwaliteitsproduct te noemen. Het is echter te verkiezen om voor de 
burger een populaire versie te maken, in de vorm van het alom bekende boekje De centen van Drenthe. 
De tijd voor de staten om zich de inhoud eigen te maken en hier en daar te sonderen is erg kort. Even-
tuele nadere vragen zullen dan ook in de statenvergadering worden gesteld. 
 
De heer BEERDA merkt op dat de afwezigheid van de heer Schaap bij de vragen over museum De 
Buitenplaats ertoe leidt dat de staten met een kluitje in het riet worden gestuurd. Het is betreurenswaar-
dig dat de portefeuillehouder niet bij de begrotingsbehandeling aanwezig is. 
 
De heer SLUITER wijst erop dat het college vertegenwoordigd wordt door mevrouw Haarsma. Dat de 
commissie genoegen neemt met haar antwoord kan het college niet verweten worden. Het college kan 
in de persoon van mevrouw Haarsma volledig aangesproken worden. 
 
Mevrouw HAARSMA legt uit dat dit onderwerp in januari aan de orde is gesteld in de commissie. Uitvoe-
rig overleg in het college heeft tot de aanpak geleid om hierin gezamenlijk met de gemeente op te trek-
ken. Bij de gemeente heeft overigens een wisseling van de wacht plaatsgevonden. Wellicht is dat der 
eden geweest dat e.e.a. langer heeft geduurd. 
 
De heer BEERDA merkt op dat de betrokken wethouder nog niet weg is. 
 
Mevrouw HAARSMA antwoordt dat het college van Tynaarlo daar druk mee was. Het heeft vervolgens 
enige tijd gekost voordat er overeenstemming was over de gezamenlijke uitgangspunten. Het college 
heeft vervolgens opdracht voor onderzoek gegeven aan Bureau Berenschot BV. 
 
De heer ROELES heeft begrip voor de inbreng van de heer Beerda over de afwezigheid van de heer 
Schaap. Als er echter geen beter antwoord komt, heeft de commissie zich daarbij neer te leggen. Het is 
jammer dat de constatering van mevrouw Haarsma over de niet direct voortvarende medewerking van 
het college van Tynaarlo niet veel eerder is gemaakt. De staten vonden immers dat er zeker voortva-
rend te werk moet worden gegaan. Het is verstandig als het college de staten over dergelijke zaken 
inlicht. De staten hadden dan kunnen weten dat het rapport niet in september gereed zou zijn. 
 
De heer BEERDA merkt op dat de nieuwe opzet van de begroting de algemene tendens kenmerkt dat 
het proces belangrijker wordt dan de inhoud. De werkelijkheid wordt teruggebracht tot kengetallen en 
streefwaarden. De fractie van GroenLinks wordt gecomplimenteerd met de bij instellingen en organisa-
ties uitgezette enquête over de nieuwe ASV. 
Er bestaan zorgen over de jeugdzorg. Er gaan dan ook nogal eens zaken mis, ondanks het vele en 
harde werk dat wordt verzet. De aandacht van het college voor een medisch kinderdagverblijf is dan ook 
goed. Kunnen de staten rekenen op realisatie daarvan in het jaar 2006? 
De schoolverlaters, jongeren die zonder enige kwalificatie het land in stappen, verdienen als probleem 
een beter rapport dan het onleesbare verhaal van Bureau Sardes. Hoe staat het met de aansluiting op 
de arbeidsmarkt? Het is belangrijk dat op de conferentie van 14 december veel tijd aan dit zorgenkindje 
wordt besteed. 
Het college hecht veel belang aan economie en werkgelegenheid. Er wordt gigantisch veel geld geïn-
vesteerd in mobiliteit, bereikbaarheid, wegen en de harde infrastructuur. Aan economie en werkgele-
genheid wordt echter maar 4,6% van het budget besteed. Het college lijkt het spoor bijster. Denkt het 
dat met aanleg van een goede weg het werk vanzelf aan komt rijden? Landelijk wordt bij economisch 
beleid gekozen voor het stimuleren van de zwakke regio's. Wordt die lijn ook in Drenthe gekozen? Kie-
zen voor kansen is het credo. 
Het is nodig om te bezien of de nieuwe ASV-systematiek naar behoren werkt. De grote instellingen krij-
gen € 40 miljoen en alle aanvragen worden gehonoreerd. Bij de kleine instellingen worden er 69 van de 
211 aanvragen geweigerd. Ligt dit alleen aan de kwaliteit of is een andere factor aan te wijzen? Overi-
gens wordt vastgesteld dat de lijn van de vastgestelde nota's goed is vertaald naar de begroting. De 
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vraag is echter waarom na vereenvoudiging van de systematiek de apparaatskosten stijgen terwijl de 
productkosten dalen. 
De provincie stopt veel geld in de regionale omroep. De verwachting is dat de lijnen van de vastgestelde 
nota's terug te vinden zijn in de programmering van een publieke omroep. Dit betekent bijvoorbeeld dat 
de keuze voor het bestrijden van achterstanden en het integreren van mensen in de samenleving ook 
voor een omroep geldt. Hoe dat precies moet, is de volgende vraag. 
Participatie van mensen aan de samenleving is van groot belang. Het gaat daarbij niet alleen om het 
idee van de voedselbanken, maar ook over deelname aan sport en cultuur. Het bedrag van zes ton voor 
de sport valt in goede aarde. Wordt daarmee bereikt dat de kinderen van mensen die het moeilijk heb-
ben alsnog lid worden van een voetbalclub? 
Het is toch beschamend dat er in Drenthe bestaansgrond is voor een voedselbank? De provincie kan 
deze grote groep mensen toch niet alleen laten? De verantwoordelijkheid is en blijft primair die van de 
rijksoverheid en de gemeenten. Een tijdelijke subsidie voor een voedselbank moet echter mogelijk zijn. 
Dit idee is door de fractie van de PvdA neergelegd bij het bestuur van de Noordelijke Voedselbank. Die 
zijn in contact met STAMM getreden voor hulp voor een subsidieaanvraag. Het college mag ook karak-
ter tonen en zelf met een initiatief komen. Wat is overigens de rol van de provincie bij de ontwikkeling 
van het Culturele Kwartier in Assen?  
Over wonen en zorg wordt binnenkort een atelier gehouden. De vergrijzing is niet alleen een economi-
sche factor, maar verdient ook andere aandacht. Bij programma 8.08, de leefomgeving, gaan de uitga-
ven echter terug van € 2,8 miljoen naar € 1,3 miljoen Wat is hiervan de reden? Het project Woonzorg-
stimulering wordt gestopt. Is dat verstandig? 
De voortgangsrapportage stelt op bladzijde 33 dat in tegenstelling tot wat in de ASV is bepaald niet ge-
rapporteerd wordt op de vastgestelde subsidies. Dat bepalen de staten toch? Dit moet alsnog aan de 
staten worden voorgelegd. 
 
De VOORZITTER gaat in op het eerdere debat over de afwezigheid van de heer Schaap. Formeel ge-
zien wordt voor elke commissievergadering het college uitgenodigd. Daar doet de afwezigheid van een 
gedeputeerde niets aan af. Het college wordt vertegenwoordigd door mevrouw Haarsma en kan dus in 
haar persoon ter verantwoording worden geroepen. 
 
Mevrouw SMITH wijst erop dat in het dualisme de discussie in de commissie voorop staat. De aanwe-
zigheid van het college is mooi meegenomen. 
 
Mevrouw HAARSMA onderschrijft de stelling van de heer Beerda over zorg, jeugdzorg en de armoede-
problematiek in Drenthe. De verantwoordelijkheid voor het beleid op dit vlak ligt in Den Haag. Het is 
inderdaad schandalig en betreurenswaardig dat er in Drenthe gezinnen onder de armoedegrens leven. 
Aan STAMM is daarom een quickscan gevraagd, hoe het in Drenthe gesteld is. De nieuwe Wet maat-
schappelijke ondersteuning levert het nodige werk op voor de gemeenten. Het provinciebestuur is be-
reid daarbij in financiële zin te participeren, niet omdat de rijksoverheid steken laat vallen maar omdat er 
gezinnen van de samenleving worden buitengesloten. De oproep van de fracties van PvdA, GroenLinks 
en OPD wordt dan ook door het college goed begrepen. Hiermee gaat de gedeputeerde aan de gang, 
ook in de contacten met de gemeenten. 
De nieuwe Wet op de jeugdzorg, die op 1 januari 2005 van kracht is geworden, heeft tot veel consterna-
tie in Drenthe geleid. De daarvoor benodigde splitsing van het Bureau Jeugdzorg is echter professioneel 
opgepakt. De daadwerkelijke taken van Bureau Jeugdzorg worden zeer voldoende uitgevoerd. Er zijn 
landelijk enkele vreselijke incidenten geweest, zoals de dood van Savanna. Incidenten in Drenthe kun-
nen niet uitgesloten worden. Bureau Jeugdzorg en de provincie hebben naar aanleiding van deze lande-
lijke zaken goed doorgenomen wie waarvoor verantwoordelijk is bij eventuele crisissituaties. 
De eerlijkheid gebied te zeggen dat, zoals in geheel Nederland, het probleem van de wachtlijsten voor 
de AMK's (advies- en meldpunt kindermishandeling) niet op orde is. Staatssecretaris Ross-van Dorp 
heeft in de Tweede Kamer gezegd dat op 1 januari 2006 alle wachtlijsten zijn weggewerkt. De provin-
cies hebben daarop als verantwoordelijken gereageerd door om de benodigde middelen te vragen. Om-
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dat er boter bij de vis is geleverd, kan het college stellen dat eind 2005 de wachtlijsten voor het AMK 
nagenoeg zullen zijn weggewerkt. Voor deze doelgroep zijn binnenkort twee nieuwe medewerkers aan-
gesteld bij Bureau jeugdzorg. Tevens is binnen Bureau Jeugdzorg gezorgd voor een goede en zorgvul-
dige afstemming tussen AMK-medewerkers en de overige medewerkers. Bij crisissituaties is de af-
spraak dat die absoluut voorgaan. In dat geval zijn er binnen vijf dagen meerdere mensen vrij voor een 
acute beoordeling van de gezinssituatie. Het protocol bij AMK heeft van de inspectie dan ook een ruime 
voldoende gekregen. Daarnaast is besloten tot meer uniformering van werkwijze en methodiek van de 
AMK's in geheel Nederland. 
Het college heeft gisteren het Uitvoeringsprogramma jeugdzorg in concept vastgesteld. Dit komt uitvoe-
rig aan de orde bij een ontbijtsessie met de commissie. De speerpunten van het programma liggen 
vooral bij het jonge kind en bij de preventie. Het college heeft een optie op een gebouw in Assen. Na 
een gesprek met de direct betrokkenen, kan daar hopelijk het nieuwe MKD (medisch kinderdagverblijf) 
worden gevestigd. 
De oorzaak van de vele subsidieafwijzingen bij de kleine instellingen ligt bij de incidentele prestatiesub-
sidies. Wellicht dat de instellingen andere beleidsinhoudelijke keuzes maken dan die door de provincie 
worden voorgestaan. Het lijkt echter ook te maken te hebben met de nieuwe wijze van subsidieaanvra-
gen. Daarop moet zicht ontstaan. Het college komt hierop terug. 
 
De heer ZOMER wijst op een andere verandering, namelijk dat de instellingen voor identiteitsgebonden 
maatschappelijk activeringswerk van een vaste naar projectsubsidie gaan. Is al bekend of die verande-
ring zal slagen? 
 
Mevrouw HAARSMA weet dat de accounthouder in gesprek is geweest met deze instellingen, die goed 
begrijpen welke slag moet worden gemaakt. Men is daar druk mee doende. Het is het college onbekend 
dat deze groepen met de handen in het haar zouden zitten. 
De BOS-impuls is van groot belang voor beweging en gezondheid, ook in relatie tot het armoedebeleid. 
Vandaar dat er € 600.000,-- wordt vrijgemaakt om de gemeenten te stimuleren spoedig met aanvragen 
te komen. Een conferentie van de provincie met de Drentse gemeenten en SportDrenthe laat zien dat 
de gemeenten op grote schaal enthousiast zijn om dit voor elkaar te krijgen. Het college wil sport in 
Drenthe wat meer op de kaart zetten. De initiatieven in de staten moeten dan ook op enig moment ge-
bundeld worden met die van het college. Het geld voor de BOS-impuls komt simpelweg uit de program-
malijn. 
Het belang van vrijwilligerswerk wordt onderschreven. De mening dat hierop onvoldoende wordt ge-
stuurd wordt niet gedeeld. Het college heeft vrijwilligers en de mantelzorg hoog in het vaandel. Er zijn 
vier aanvragen gedaan (maatschappelijk ondernemen, maatschappelijke stages, Drenthe digitaal en de 
Drentse Vrijwilligersprijs) voor de tijdelijke stimuleringsregeling vrijwilligerswerk voor een totaalbedrag 
van € 285.000,--. Er zijn overigens reeds enkele veel goedkopere projecten achter de rug. 
Er komt geen speciaal bureau voor sport voor gehandicapten. Bezien wordt of EuroChamp ingebed kan 
worden als een organisatie. Het is niet de bedoeling om een specifieke club hiervoor in het leven te 
roepen. 
 
Mevrouw SMITH leest op bladzijde 167 over een structurele basisorganisatie. 
 
Mevrouw HAARSMA legt uit dat het college sport voor gehandicapten of mensen met een beperking op 
de provinciale kaart wil zetten. Er is dus ook drie ton uitgetrokken voor de wereldkampioenschappen 
atletiek. EuroChamp is een belangrijke partner bij het promoten daarvan. 
 
Mevrouw SMITH vraagt of EuroChamp een structurele basisorganisatie wordt. Kan de staten inzage 
worden verschaft in het haalbaarheidsonderzoek en het ondernemersplan? Wat is bijvoorbeeld de rela-
tie met de gemeente Assen? 
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Mevrouw HAARSMA verduidelijkt dat het college onderzoekt of EuroChamp als een structurele basisor-
ganisatie een haalbare kaart is. Het haalbaarheidsonderzoek en het ondernemersplan zijn openbare 
stukken. 
Inzake het Actieplan cultuurbereik heeft de onderzoeker van de Rijksuniversiteit positieve effecten vast-
gesteld. Ook de landelijke visitatiecommissie was na een bezoek aan Drenthe positief. Het rapport van 
het SCP was negatiever over het actieplan. Die conclusie was echter voorbarig omdat veel projecten 
nog lopen. 
 
De heer ZOMER hoopt dat het onderzoeksrapport van Drenthe uitgaat van een periode die verder gaat 
dan het jaar 2003. Als de resultaten even negatief uitvallen als in het rapport van het SCP, moet de 
discussie over inzet van geld voor dit doel opgepakt worden. Is de gedeputeerde bereid het onderzoeks-
rapport aan de staten te doen toekomen? 
 
Mevrouw HAARSMA gaat ervan uit dat de resultaten van dat rapport positiever zijn. Het is geen pro-
bleem om de staten dit rapport toe te sturen. 
De museumconsulent heeft de opdracht gekregen om mee te werken aan het opstellen van een  
museumlijst. Die is nog niet gereed. 
De eerste ronde van de woonzorgstimulering is achter de rug, waarmee het incidentele geld op is. Bij 
wonen, zorg en welzijn is bekend dat het traject-Buursink volop in beweging is. De stand van zaken is 
dat alle partijen om tafel zitten om ervoor te zorgen dat er productie geleverd wordt. De betrokken ge-
meenten hebben een stuurgroep gevormd. Met de gemeenten is overeengekomen om een en ander 
regionaal aan te pakken. In december maakt de provincie samen met de gemeenten en de direct be-
trokkenen afspraken over de "output". De "input" wordt geanalyseerd in de binnenkomende woonplan-
nen. Vervolgens moet bekeken worden of het nodig is hiervoor extra geld vrij te maken. 
 
De heer BEERDA vraagt of het college daartoe ook bereid is. 
 
Mevrouw HAARSMA geeft aan dat wonen, zorg en welzijn een speerpunt vormen van het college. Als er 
geld voor nodig is om dit op een hoger niveau te brengen, maakt het college zich daarvoor sterk. De 
sociale kant van Drenthe is immers ook heel belangrijk. 
De opmerkingen van de heer Sluiter over de opzet van de begroting worden goed begrepen. Er is al 
meer op gewezen dat de begroting niet inzichtelijk of overzichtelijk is en dat vergelijking met voorgaande 
jaren moeilijk is. Alle concrete suggesties voor oplossingen zijn welkom. De nieuwe opzet is overigens 
een uitvloeisel van het dualisme. 
 
De heer BEUMERS herhaalt de vraag naar het plaatsen van scouting bij opgroeien en jeugdzorg. 
 
Mevrouw HAARSMA vindt de scouting passen binnen de programmalijn opgroeien. De nota ter zake is 
eerder door de staten vastgesteld. 
 
De heer BEUMERS merkt op dat dit soort clubs ook op hun prestatie afgerekend zullen worden en dus 
een aparte subsidieaanvraag moeten doen. Gebeurt dat ook? 
 
Mevrouw HAARSMA antwoordt bevestigend. 
 
Mevrouw SMITH herhaalt de vraag naar de € 62.000,-- in het persbericht van het college om de bewo-
ners van Drenthe meer invloed op hun leefomgeving uit te laten oefenen. 
 
Mevrouw HAARSMA verwijst naar de dorpsomgevingsplannen. 
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TWEEDE TERMIJN 
 
De heer BEUMERS herhaalt de vraag naar het verknippen van de post Sociale en culturele ontwikkeling 
voor een totaalbedrag € 845.000,--. Het gaat over opgroeien, wonen en leefomgeving, participatie en 
werken en leren. Kan dit niet op een post gezet worden om een en ander meer inzichtelijk te maken? 
Het gaat bovendien om een groot bedrag. 
 
Mevrouw PANNEKOEK is blij met het antwoord over het vrijwilligerswerk. Waarom staat dit echter niet 
in de tussenevaluatie? De lijn van het college bij de woonzorgstimulering wordt volledig onderschreven. 
De provincie moet ermee ophouden leuke regelingen te verzinnen waar vervolgens geen gebruik van 
wordt gemaakt. De vraag is of deze stimulering nog nodig is en of er alternatieven zijn. 
 
De heer BEERDA stelt vast dat het thema de belangstelling van beide fracties heeft. 
 
De heer JONKER sluit zich bij deze woorden aan. De vraag naar Stichting Drentse Taol wordt herhaald. 
 
Mevrouw KEMPE vindt het goed dat het handelen tijdens crisissituaties goed is geregeld bij de jeugd-
zorg. Ook bij meer alledaagse gevallen lijkt de ketensamenwerking echter soms te ontbreken. Hopelijk 
blijft het bij een incident. Het gehele proces binnen de jeugdzorg verdient wat dit betreft de aandacht. 
Komt er eventueel een resultatendag? 
 
Mevrouw HAARSMA legt uit dat Het Drentse Boek en de Stichting Drentse Taol een voorstel bij het 
college hebben ingediend. Binnenkort gaat de heer Schaap om tafel zitten met deze instellingen. 
Opmerkingen over het vrijwilligerswerk zijn niet in de tussenevaluatie terechtgekomen omdat die reeds 
gereed was voordat op dit vlak uitsluitsel van het ministerie was verkregen. Dit hoort echter thuis in de 
tussenevaluatie. 
Bij de woonzorgstimulering moet nut en noodzaak bewaakt worden. De corporaties beschikken ook over 
de nodige financiën om hierbij een bijdrage te leveren. Het zoeken is echter naar de toegevoegde waar-
de van de provinciale stimuleringsregeling. 
De ketensamenwerking in de jeugdzorg is op zichzelf goed geregeld. Dat sluit echter incidenten niet uit. 
Soms ligt de oorzaak daarvan in het lokale jeugdbeleid. In juli zijn convenanten gesloten met de ge-
meenten over vorm en inhoud daarvan. Bij de WMO-discussie is preventie een belangrijk punt dat in dit 
beleid terug moet komen. Een resultatendag wat betreft de zorg heeft alleen zin als resultaten of knel-
punten duidelijk kunnen worden gemaakt. Zodra er in de discussie met de gemeenten over de WMO 
meer duidelijkheid is verschaft op sturing op vorm en inhoud, zal dit besproken worden met de staten op 
de bedoelde resultatendag. 
Via de programmalijn van de stedelijke ontwikkeling is de provincie druk aan de slag met allerlei be-
stuurlijke overleggen, onder meer met Assen. Het Culturele Kwartier is daarbij een heel belangrijk punt. 
De provincie en de gemeente hebben hierbij beide belang. Zij zijn dan ook vertegenwoordigd in de 
stuurgroep voor het Culturele Kwartier, maar ook die voor het erfgoedkwartier en de Blauwe As. De 
provincie doet hieraan mee omdat er sprake kan zijn van inhoudelijke invloed. 
Spreekster ontkent gezegd te hebben dat de gemeente Tynaarlo geen medewerking zou verlenen wat 
betreft De Buitenplaats. Het college vindt participatie van gemeente en De Buitenplaats van groot be-
lang. De uitgangspunten van het onderzoek moesten gezamenlijk opgesteld worden. Dat heeft de nodi-
ge tijd gekost. Daarom is het rapport pas in december klaar. 
 
De VOORZITTER constateert dat het statenstuk voldoende behandeld is. 
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9. Sluiting 
 
De VOORZITTER sluit om 11.03 uur de vergadering. 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 23 november 2005. 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 , commissiegriffier 



 

   17
 

TOEZEGGINGEN 
 
gedaan in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 19 oktober 2005 in 
het provinciehuis te Assen. 
 
Pagina 
 
5 Mevrouw HAARSMA zegt toe, in reactie op de binnengekomen brief van de Stichting Welzijn 

Doven Drenthe over de productbegroting, de gang van zaken met directe ingang te wijzigen. 
 
6 Mevrouw HAARSMA zegt toe dat het rapport met betrekking tot De Buitenplaats Eelde, dat eind 

dit jaar klaar is, zo spoedig mogelijk in de commissie zal worden behandeld. 
 
13 Mevrouw HAARSMA zegt toe, in reactie op het Uitvoeringsprogramma jeugdzorg dat er een 

overzicht komt waarom bepaalde subsidies afgewezen worden.  
 
14 Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de commissie het Actieplan Cultuurbereik Drenthe krijgt  

toegezonden. 
 
14 Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de commissie de museumlijst krijgt toegezonden als deze 

gereed is (voor de jaarwisseling). 
 
15 Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de stand van zaken over vrijwilligersbeleid de volgende keer 

in de tussenrapportage wordt opgenomen. 
 


